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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   27 de juliol de 2015 
Horari:  20.30 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de dia 2 i de dia 7 de juliol de 2015. 

 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’Equip de Govern per a la delegació de competències 
municipals en matèria de disciplina urbanística a l’Agència de Protecció de la Legalitat urbanística i 
Territorial de Mallorca. 

 
3. Aprovació inicial, si s’escau, del Reglament sobre l’ús de la factura electrònica de l’Ajuntament 
d’Artà. 

 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’Equip de Govern municipal de les modificacions 
contractuals de la concessió de l’explotació del bar cafeteria del poliesportiu Na Caragol. 

 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Alternativa per Artà de rebuig de 
la Llei 4/2015 de protecció de la seguretat ciutadana. 

 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Alternativa per Artà relativa a la 
declaració d’adhesió institucional al Manifest “Llibertat per a Arnaldo Otegui. Presos bascos, a casa”. 

 
7. Aprovació, si s’escau, i de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA, relativa a instal·lar una 
marquesina a la parada de l’autobús a la urbanització de Montferrutx. 
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8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA, relativa a la modificació de 
la clàusula 2g del contracte del “servei de programació i la projecció de pel·lícules cinematogràfiques i 
projeccions audiovisuals al teatre Municipal d’Artà”. 

 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA, relativa a netejar les 
platges i cales no incloses en el contracte de neteja i recollida de residus. 

 
10. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig i juny de 2015 i de dia 20 de 
juliol d’avocació i d’atribucions de delegacions del batle i dels regidors/ores. 

 
11. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de dia 2 i de dia 7 de juliol de 2015 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions de 2 i de 7 de 
juliol de 2015, de les quals se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al 
seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
El portaveu d`UIA, Sr. Alzamora, en relació a l’acta de dia 2 de juliol de 2015, fa les observacions 
següents: 
 
En el foli quart verso, en el paràgraf número setè, en la línia número 19, on diu: 
 
“...constar que l’IPC ha baixat un 1,14 %.” 
 
Ha de dir: 
 
“...constar que l’IPC ha baixat un 1,3%.” 
 
En el foli cinquè recto, en el paràgraf número 8, línia número 23, on diu: 
 
“En relació a les assistències, el portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que no veu cap justificació en 
l’augment proposat per l’Equip de Govern. Diu que hi votarà en contra”. 
 
Ha de dir: 
 
“En relació a les assistències, el portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la seva intervenció, que copiada 
literalment, diu: 
 
<Noltros estam d’acord amb l’organització que heu fet de l’ajuntament, i de les dedicacions. Pensam 
que heu fet aquesta organització posant davant l’interès general dels ciutadans i per aconseguir la 
màxima eficàcia de l’ajuntament. Noltros pensàvem, i creim, que el primer tinent de batle potser hauria 
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de tenir, també, dedicació. Esperam que durant aquesta legislatura, no hi hagi cap modificació en 
l’organització i les dedicacions en funció de situacions personals, ja que això deixaria en entredit la 
recerca d’aquest interès general que s’ha de defensar des de l’ajuntament.> 
Diu que hi votaran en contra.” 
 
Una vegada fetes les correccions sol·licitades pel portaveu d’UIA, els reunits acorden, per unanimitat, 
essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els assistents, aprovar les actes de les 
sessions de dia 2 i de dia 7 de juliol de 2015. 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’Equip de Govern per a la delegació de competències 
municipals en matèria de disciplina urbanística a l’Agència de Protecció de la Legalitat 
urbanística i Territorial de Mallorca 
 

El regidor delegat de les àrees Ciutadania i Urbanisme, Sr. Galán, explica la proposta que, copiada 
literalment, diu: 

<<Antecedents: 
 
L’Agència de Protecció de la Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca és un organisme autònom 
del Consell de Mallorca que té com a finalitat exercir, dins l’àmbit de l’illa de Mallorca, les 
competències insulars en matèria de protecció de la legalitat urbanística i les competències municipals 
en aquesta matèria que li cedeixin els ajuntaments, mitjançant els corresponents convenis de delegació. 
 
L'article 7 dels Estatuts de l'Agència recull la possibilitat que els municipis de l'Illa de Mallorca puguin 
delegar les competències d'inspecció, supervisió, sanció i restabliment de la legalitat urbanística en el 
Consell de Mallorca, el qual les exercirà mitjançant l'Agència de Protecció de la Legalitat Urbanística i 
Territorial de Mallorca, en els termes i condicions establerts en els Estatuts i en els corresponents 
convenis de delegació. 
 
Atesa aquesta possibilitat, s’ha procedit a preparar la proposta, que s’adjunta, de conveni a signar amb 
l'Agència de Protecció de la Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca. 
 
Així, l’equip de govern, en compliment del pacte de govern subscrit entre els grups polítics que el 
formen, presenta la següent: 
 
Proposta d’acord: 
 
Primer: Aprovar la proposta de conveni de delegació de competències municipals a l’Agencia de 
Protecció de la Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca en el mateixos termes que ha estat 
presentada. 
 
Segon: Delegar en el Consell de Mallorca, per al seu exercici mitjançant l’Agencia de protecció de la 
Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca, les competències municipals de disciplina urbanística 
amb el contingut, forma i abast que es contempla a la citada proposta de  conveni. 
 
Tercer: Notificar aquest acord al Consell de Mallorca tot sol·licitant que, per la seva part, es duguin a 
terme els tràmits que resultin pertinents per a la incorporació de l’Ajuntament d’Artà a l’Agencia de 
Protecció de la Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca. 
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Quart: Facultar el Batle d’Arta, Bartomeu Gili Nadal, per a la signatura del conveni i de quants 
documents siguin necessaris per l’execució del present acord.>> 

 

El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que el model de conveni és més o manco el que es va dur en l’any 
2013; explica que una de les diferències hi figura en l’apartat segon de l’estipulació segona “Condicions 
financeres”, on ara s’estableix que l’Ajuntament rebrà el finançament de l’Agència per dur a terme les 
inversions oportunes per a la conservació i millora de la qualitat socioambiental i paisatgística; i en 
l’anterior proposta de conveni hi figurava que l’Ajuntament “podrà rebre”. 

 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la seva intervenció que, copiada literalment, diu: 
 
< En el plenari de dia 23 de setembre de 2013 ja hi votàrem a favor. I ja deim que hi votarem a favor. I 
no va sortir perquè només va tenir els  nostres vots i els d'IV, l'abstenció de PSOE i PP i el vot en contra 
de PI. I, com que no va sortir amb majoria absoluta, no ens hi poguérem adherir. 
Però volíem fer una puntualització. En l'acord de govern dels tres partits que gestionen el Consell, en el 
punt 5c estableixen: 
Volem potenciar l'Agència disciplina, replantejant les condicions d'accés i permanència dels 
Ajuntaments, amb nous mecanismes de participació per part dels Ajuntaments en els ingressos de 
l'Agencia. 
Més per Mallorca, és l'únic partit que s'hi refereix en el seu programa electoral que diu, en l'apartat III 
de Territori, el punt 52 especifica que "Aplicarem de forma decidida la protecció urbanística. 
Centralització de la disciplina urbanística al Consell de Mallorca (Agència de Disciplina Urbanística), 
dotant-la dels mitjans humans i materials necessaris per dur aquesta tasca i assegurant al mateix temps 
que l'import de les multes es transferirà als  ajuntaments per impulsar polítiques ambientals i de 
recuperació del territori en l'àmbit local." 
Per tant, proposaríem fer, primer, una moció reclamant al Consell la modificació dels estatuts de l'ADU, 
en el sentit del destí cap als ajuntaments de les sancions imposades, si més no, un 80% com a mínim, i 
llavors fer la petició per adherir-nos-hi.> 
 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que aquest punt es va dur a aprovació la legislatura passada; es va 
explicar que el Consell de Mallorca només acceptava els expedients d’infracció urbanística incoats a 
partir de la signatura del conveni i no acceptava els expedients anteriors a la signatura. Considera que és 
el mateix conveni. 
Diu que s’abstendrà en la votació. 
 

El portaveu del PSOE, Sr. Galán, reitera que una de les diferències hi figura en l’apartat segon de 
l’estipulació segona “Condicions financeres”, on ara s’estableix que l’Ajuntament rebrà el finançament 
de l’Agència per dur a terme les inversions oportunes per a la conservació i millora de la qualitat 
socioambiental i paisatgística; i en l’anterior proposta de conveni hi figurava que l’Ajuntament “podrà 
rebre”. 

A més, diu que la tramitació no és tan senzilla com només trametre l’acord de ple, Diu que el és 
partidari d’aprovar el punt tal com està redactat. 

La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que està satisfeta amb l’aprovació d’aquest punt; explica que la 
signatura d’aquest conveni és un dels punts inclosos en el programa electoral d’AA; diu que no sap si 
Mes ho duia en el seu programa. 
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El batle diu que, per a ells, el tema de les condicions econòmiques ha estat un punt decisiu. 

El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que Mes per Mallorca xerra de transferir als Ajuntament la 
totalitat dels ingressos que corresponguin als expedients dels mateixos Ajuntaments, quan el conveni 
parla que el finançament provindrà del fons de l’Agència creat a partir dels excedents dels seus 
ingressos. 

El portaveu del PSOE, Sr. Galán, opina que la decisió de modificar el conveni en el Consell de 
Mallorca ha de ser una negociació a tres i no se sap quan estarà llista. 

 
Els reunits, per 12 vots a favor (PI, PSOE, AA i UIA) i 1 abstenció (PP),  acorden: 
 
Primer: Aprovar la proposta de conveni de delegació de competències municipals a l’Agencia de 
Protecció de la Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca en el mateixos termes que ha estat 
presentada. 
 
Segon: Delegar en el Consell de Mallorca, per al seu exercici mitjançant l’Agencia de protecció de la 
Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca, les competències municipals de disciplina urbanística 
amb el contingut, forma i abast que es contempla a la citada proposta de  conveni. 
 
Tercer: Notificar aquest acord al Consell de Mallorca tot sol·licitant que, per la seva part, es duguin a 
terme els tràmits que resultin pertinents per a la incorporació de l’Ajuntament d’Artà a l’Agencia de 
Protecció de la Legalitat Urbanística i Territorial de Mallorca. 
 
Quart: Facultar el Batle d’Arta, Bartomeu Gili Nadal, per a la signatura del conveni i de quants 
documents siguin necessaris per l’execució del present acord. 
 
3. Aprovació inicial, si s’escau, del Reglament sobre l’ús de la factura electrònica de l’Ajuntament 
d’Artà 
 
El batle diu que és un punt purament tècnic i explica la proposta que, copiada literalment, diu. 
 
<<La Llei 25/2013, de 27 de desembre, d’impuls de la factura electrònica i creació del registre 
comptable de factures en el Sector Públic, recull a l’article 4 els proveïdors que estan obligats a l’ús de 
la factura electrònica i a la seva presentació a través del punt general d’entrada que correspongui. 
Estableix també en el citat article que les Administracions Públiques podran excloure 
reglamentàriament d’aquesta obligació de facturació electrònica a les factures  l’import de les quals 
sigui de fins a 5.000,00 euros i a les emeses pels proveïdors als serveis a l’exterior de les 
Administracions Públiques. 
Vist l’informe de secretaria de 18 de juny de 2015. 
 
PROPÒS 
 
1.- Aprovar inicialment el Reglament sobre l’ús de la factura electrònica de l’ajuntament d’Artà. 
 
2.- Exposar al públic, el present acord inicial, pel termini de 30 dies a partir de la seva publicació en el 
BOIB, d’acord amb allò establert a l’art. 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, durant els quals els 
interessats podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin oportunes. En cas de 
que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà definitivament aprovat i s’exposarà en el BOIB el 
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text íntegre del reglament.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, mostra la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està d’acord. 
 
Els reunits, acorden per unanimitat: 
 
1.- Aprovar inicialment el Reglament sobre l’ús de la factura electrònica de l’ajuntament d’Artà. 
 
2.- Exposar al públic, el present acord inicial, pel termini de 30 dies a partir de la seva publicació en el 
BOIB, d’acord amb allò establert a l’art. 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, durant els quals els 
interessats podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin oportunes. En cas de 
que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà definitivament aprovat i s’exposarà en el BOIB el 
text íntegre del reglament. 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’Equip de Govern municipal de les modificacions 
contractuals de la concessió de l’explotació del bar cafeteria del poliesportiu Na Caragol 
 
El batle informa que retira aquest punt de l’ordre del dia. 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Alternativa per Artà de 
rebuig de la Llei 4/2015 de protecció de la seguretat ciutadana 
 
La delegada de les àrees de Medi Ambient i Patrimoni, Sra. Comas, explica  la moció que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
Més de vint anys després de l’aprovació de la polèmica Llei de Seguretat ciutadana 1/92, també 
anomenada “Llei Corcuera”, que tombà en gran part del seu articulat el Tribunal Constitucional, el 
Govern del PP ha sancionat, en la seva tònica regressiva, una nova Llei, que ve a substituir la ja 
criticable llei del 92, que costà el càrrec d’aleshores Ministre de l’Interior socialista. 
 
Un text redactat en paral·lel a la reforma del Codi Penal, també de marcat caràcter restrictiu en drets, i 
que ve a compensar l’eliminació de la majoria de les infraccions penals tipificades com faltes, que amb 
la nova Llei de Seguretat Ciutadana passarien a considerar-se infraccions administratives de caràcter 
molt greu, greu o lleu. 
 
La discrecionalitat que atorga a l’administració a l’hora d’establir sancions, l’elevada quantia de les 
mateixes, que en el cas de les infraccions molt greus podrien arribar fins als 600.000€ i la fixació en la 
regulació de conductes habituals en les protestes ciutadanes, defineixen a aquesta Llei com la “Llei de la 
por” o la “Llei Mordassa”. S’habilita, per tant, un procediment administratiu que legalitza la 
criminalització i persecució de les mobilitzacions i crea un instrument governamental, per impossibilitar 
drets democràtics bàsics com la llibertat d’expressió i de manifestació que recull la nostra carta magna 
com drets fonamentals. 
 
La norma tipifica noves figures sancionables, considerant tals els escratxes (a diferència de l’opinió 
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del president del Suprem, Gonzalo Moliner, que declarà que "no és possible dir a priori si un escratxe és 
o no legal"), les concentracions davant el Congrés i e Senat o l’escalada en façanes oficials (com passà 
amb el Palau de les Corts). Sanciona l’ús de caputxes en manifestacions, faculta a la policia a establir 
“zones de seguretat” en perímetres urbans, i habilita a las forces i cossos de seguretat a retirar de forma 
expeditiva vehicles que taponen una via pública, en cas que els concentrats desobeeixen l’ordre dels 
antidisturbis de buidar la zona. No se citen expressament, però tot indica que apunta a impedir 
tractorades, marxes de taxistes o de camioners. 
 
Aquesta breu descripció d’algunes conductes que seran regulades por aquesta llei, ens indica que 
aquesta “Llei Mordassa”, torna a ubicar la seguretat ciutadana en l’òrbita del vell concepte d’ordre 
públic, molt allunyat de la concepció democràtica i constitucional de la seguretat. 
I no únicament té aquesta opinió IU, sinó que és el propi Consell d’Europa, institució encarregada de 
vetllar pel respecte als drets humans en el continent, qui ja qualificà el projecte de llei “d’altament 
problemàtica" la proposta de llei. Nils Muiznieks, el seu responsable de drets humans, dubta que 
"aquestes restriccions siguen necessàries en una societat democràtica" i creu que es deuria vetllar per la 
seguretat "sense interferir massa en la llibertat de reunió" i de manifestació. 
 
Una altra llei més, per tant, que suposa un clar retrocés social, un anacronisme constitucional, un 
trasnuitat concepte d’ordre públic i un clar atemptat contra drets i llibertats democràtiques, que són 
encorsetats en procediments sancionadors que pretenen impedir la protesta, la crítica i la demostració 
cívica de desacord polític. 
 
La democràcia és expressió i la seguretat ciutadana protecció de llibertats públiques, no la disminució 
de les mateixes. El delicte es combat de forma integral, amb educació, amb promoure una vida digna, 
amb eliminar les diferències socials, amb bones polítiques de reinserció i amb unes institucions que 
treballen en la prevenció, no en el càstig. 
 
Acabem, exposant que aquesta Llei, reiterativa en regular conductes que ja tipificava el codi penal, i 
creadora d’un nou Estat policial, controlador i limitador de llibertats públiques, és inadmissible en un 
voltant europeu democràtic, que converteix a quest país, en una República bananera. 
 
Per aquests motius, es proposen els següents 
 
ACORDS: 
 
Primer. Exigir al Govern de l’Estat la immediata derogació de la Llei Orgànica 4/2015, de 30 de 
març, de Protecció de la Seguretat Ciutadana. 
 
Segon. Sol·licitem un debat consensuat entre totes les forces polítiques, per l’elaboració d’un text que 
reguli la matèria de seguretat ciutadana, incloent, en el debat així mateix, la Reforma de la Llei 
2/1986, de 13 de març, de Forces i Cossos de Seguretat de l’Estat, superada i obsoleta en molts dels 
seus aspectes, així com la Llei Orgànica general penitenciària. Tot això, amb l’objectiu, de reformar 
amb caràcter integral, tots aquells relacionats amb la seguretat, que haurà de conformar un debat 
social ample, enfocat no únicament des de les tradicionals aspectes reactius sinó i fonamentalment, 
preventius, enfocant l’anàlisi del delicte i la seva contenció, com un problema social que abarca 
variables socioeconòmiques i que requereix un ample treball de caràcter transversal. 
 
Tercer. Exigim la dimissió del Ministre de l’Interior, impulsor de la present Llei, els postulats 
preconstitucionals dels quals, són inconcebibles en una democràcia, així com, per la seva reiterada 
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disposició de conculcar els drets humans, a tenor de la disposició de legalització de les “devolucions 
en Calent” en la frontera de Ceuta i Melilla, contraries a la normativa internacional i que tracten de 
manera immoral i inhumana a nombrosos éssers humans en les nostres fronteres i que sols desitgen 
una vida millor. 
 
Quart. Donar trasllat de l’acord al Govern de la Nació i a tots els Grups Parlamentaris del Congrés 
dels Diputats.>> 
 
El batle diu que el sobra l’acord tercer de la part dispositiva, no obstant això, diu que el votaran a favor. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que ho veuen bé i que votaran a favor la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, exposa que considera que la llibertat d’expressió d’uns, acaba a on 
comença la nostra, i, opina que es necessari que qualcú ha de defensar aquesta llibertat. Diu que votarà 
en contra de la moció. 
 
Els reunits, per 12 vots a favor (PI, PSOE, AA i UIA) i 1 abstenció (PP) acorden: 
 
Primer. Exigir al Govern de l’Estat la immediata derogació de la Llei Orgànica 4/2015, de 30 de 
març, de Protecció de la Seguretat Ciutadana. 
 
Segon. Sol·licitem un debat consensuat entre totes les forces polítiques, per l’elaboració d’un text que 
reguli la matèria de seguretat ciutadana, incloent, en el debat així mateix, la Reforma de la Llei 
2/1986, de 13 de març, de Forces i Cossos de Seguretat de l’Estat, superada i obsoleta en molts dels 
seus aspectes, així com la Llei Orgànica general penitenciària. Tot això, amb l’objectiu, de reformar 
amb caràcter integral, tots aquells relacionats amb la seguretat, que haurà de conformar un debat 
social ample, enfocat no únicament des de les tradicionals aspectes reactius sinó i fonamentalment, 
preventius, enfocant l’anàlisi del delicte i la seva contenció, com un problema social que abarca 
variables socioeconòmiques i que requereix un ample treball de caràcter transversal. 
 
Tercer. Exigim la dimissió del Ministre de l’Interior, impulsor de la present Llei, els postulats 
preconstitucionals dels quals, són inconcebibles en una democràcia, així com, per la seva reiterada 
disposició de conculcar els drets humans, a tenor de la disposició de legalització de les “devolucions 
en Calent” en la frontera de Ceuta i Melilla, contraries a la normativa internacional i que tracten de 
manera immoral i inhumana a nombrosos éssers humans en les nostres fronteres i que sols desitgen 
una vida millor. 
 
Quart. Donar trasllat de l’acord al Govern de la Nació i a tots els Grups Parlamentaris del Congrés 
dels Diputats. 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Alternativa per Artà relativa 
a la declaració d’adhesió institucional al Manifest “Llibertat per a Arnaldo Otegui. Presos bascos, 
a casa 
 
La delegada de les àrees de Medi Ambient i Patrimoni, Sra. Comas, explica  la moció que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<Exposició de motius: 
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1. Atès el Manifest promogut pel CIEMEN, presentat el passat dia 29 de juny i firmat, entre moltes 
altres personalitats del món cultural, polític i associatiu dels Països Catalans, com ara JosepMaria 
Terricabras, IsabelClara Simó, Màrius Serra, Carme Riera Jordà, Lluís Llach, Sergi López, Rita 
Marzoa, Narcís Comadira, David Fernàndez, Joan Tardà, Jaume Asens, Arcadi Oliveras, Julià de 
Jòdar, Montserrat Carulla, Jaume Cabré, Maria Suau, Margalida Ramis, Miquel Àngel Llauger, 
Mateu Morro o Tomeu Martí: 
 
Ja fa cinc anys que el moviment independentista basc va obrir un profund debat sense precedents que 
va concloure amb una aposta inequívoca per vies exclusivament pacífiques i democràtiques, 
renunciant a la violència enla seva reclamació del respecte a l'autodeterminació del País Basc, i amb 
una disposició nítida a tancar totalment, mitjançant la paraula i el diàleg, el llarg conflicte violent que 
ha assolat la regió des de fa dècades. 
 
A l'octubre de 2011, ETA responia positivament a la crida realitzada des de la Conferència 
Internacional d'Aiete (Sant Sebastià) que li demandava el cessament definitiu de la seva activitat 
armada de més de 50 anys i l'obertura d'un procés de diàleg. 
 
El Premi Nobel de la Pau Desmond Tutu va assenyalar Arnaldo Otegi, al seu dia portaveu de 
Batasuna i avui secretari general de Sortu, com "el líder d'aquest procés de pau". Efectivament, Otegi 
va ser el dirigent més destacat entre aquells que van propiciar en les forces independentistes el debat 
sobre la necessitat d'apostar per la paraula per solucionar tot conflicte. 
 
La seva aposta per vies exclusivament pacífiques i democràtiques va ser resposta amb el seu arrest, a 
l'octubre de 2009, i amb la seva condemna posterior a més de sis anys i mig de presó per pertànyer a 
l'organització política Batasuna, il·legalitzada prèviament pel Govern espanyol. Malauradament, la fi 
de l'activitat armada d'ETA, que ha mostrat la seva disposició a un procés de desarmament i de diàleg 
i reconciliació que tingui en compte el mal de totes les víctimes, no ha comportat encara resposta 
positiva per part de l'Estat espanyol. 
 
Arnaldo Otegi, el cas del qual ha estat recorregut davant del Tribunal Europeu de Drets Humans, es 
troba en una presó espanyola allunyat dels seus familiars i amics. Així estan també prop de 500 presos 
bascos relacionats amb aquest conflicte. Dispersats en presons llunyanes al País Basc, freqüentment 
incomunicats, aquesta realitat provoca, a més, un càstig afegit als seus familiars, abocats a recórrer 
llargues distàncies per poder visitar-los. 
 
Davant d'això, demanem la llibertat immediata de l'home que va saber arriscar per la pau i la 
democràcia, de qui va apostar per la paraula quan semblava que ningú no ho faria. El seu alliberament i 
el final de la política d'allunyament, com a pas previ a l'excarceració ben aviat dels presos bascos, són 
passos necessaris per poder assolir una pau justa i duradora a la regió. 
 
Per humanitat. Per justícia. Perquè creiem en una solució sense vencedors ni vençuts. Perquè apostem 
per la pau. Per això demanem llibertat per a Arnaldo Otegi i el trasllat dels presos al País Basc.” 
 
Per aquests motius, es proposen els següents 
 
ACORDS: 
 
1. L'Ajuntament d'Artà declara la seva adhesió institucional al manifest “Llibertat per a Arnaldo 
Otegui. Presos bascos, a casa”. 
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4. Aquest Acord es trametrà al Centre Internacional Escarré per a les minories ètniques i les nacions 
(CIEMEN).>> 
 
El batle diu que votaran en contra de la moció. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció que, copiada literalment, diu: 
 
<Votarem en contra d’aquesta moció per una sèrie de motius: 
 
La política penitenciària de separació de presos té com a finalitat darrera evitar que ETA es reestructuri 
dins de les presons. 
 
 
Recordam que ETA ha cessat l'activitat però ni s'ha dissolt ni ha abandonat les armes (per tant es podria 
reorganitzar). 
 
Encara hi ha assassinats que no s'han resolt. Fa unes setmanes es varen detenir a França un parell de 
persones vinculades. 
 
Ni una sola passa abans de què ETA es dissolgui i desapareixi. A partir d'aquí es treballarien els 
diferents escenaris per a la convivència. 
 
Arnaldo Otegui ha estat condemnat sis anys i mig per intentar reconstruir Batasuna a través del grup 
Baterangune. El Suprem no va donar crèdit a les tasques de què Otegui intentes crear un marc de diàleg 
a la fi d’eradicar la violència de ETA. No ha condemnat encara a ETA. 
 
Gran contribució dels socialistes a la fi del terrorisme. 
 
Recordar a totes les víctimes, i especialment els companys socialistes que han mort defensant la 
democràcia i la llibertat.> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció que, copiada literalment, diu: 
 
<Consideram que aquest tema és molt ample i que el debat requereix diferents punts de vista. Com a 
partit, no hem fet el debat ni hem definit un posicionament, de manera que el partit dóna llibertat de vot 
individuals a les  nostres regidores.> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que recolza totalment les paraules del portaveu del PSOE. 
Diu que el PP confia plenament en la justícia que els ha condemnat, per tant, diu que el vot de la Junta 
del PP d’Artà i la Colònia de Sant Pere és totalment negatiu. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, explica que s’han donat passos  en els dos sentits. 
La societat basca, diu, no està donant suport a ETA; a més, ETA ha abandonat les armes. 
Finalment, diu que Arnaldo Otegi ha estat condemnat i el seu cas està recorregut. 
 
Els reunits, per 2 vots a favor (AA i Sr. Arnandis, d’UIA), 9 vots en contra (PI, PSOE, PP, Sra. Maria i 
Sra. Moreno, d’UIA) i 2 abstencions (Sr. Alzamora i Sra. Santandreu, d’UIA), no aproven la moció per 
manca de quòrum en la votació. 
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7. Aprovació, si s’escau, i de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA, relativa a instal·lar 
una marquesina a la parada de l’autobús a la urbanització de Montferrutx 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
<<La Colònia de Sant Pere disposa d’educació pública fins al primer cicle de primària. Això suposa 
que, a partir del segon cicle, els nins i nines s’han de desplaçar a Artà, al CEIP na Caragol. 
Per això, la mateixa conselleria, disposa de transport escolar, gratuït per les famílies, per poder accedir a 
Artà amb igualtat de condicions que la resta d’alumnes del municipi. 
Els matins els nins i nines de la Colònia han d’esperar l’arribada del bus escolar a l’acera de la 
urbanització de Montferrutx. Els dies que la climatologia és adversa, però, els nins i nines, i les famílies 
(hem de recordar que són infants petits), han d’esperar sense cap tipus d’aixopluc. 
Aquesta situació ha estat exposada, reiteradament, per les famílies que han de veure escolaritzats els 
seus fills i les seves filles a Artà. 
 
Vist l’acord de la Junta de Govern Local de 29 de novembre de 2012, amb què se comunicava a una 
sol·licitud dels veïns que quan hi hagués disponibilitat pressupostària s’instal·laria la marquesina; 
 
Per tot això, l’equip municipal d’Unió Independents d’Artà presenta al Ple de l’Ajuntament el següent 
 
Acord 
 
Instar l’equip de govern perquè instal·li, a la Colònia de Sant Pere, una parada de l’autobús que 
possibiliti als nins i nines que esperen el transport, aixoplugar-se del mal temps els dies que la 
climatologia és adversa.>> 

El batle diu que està d’acord amb la moció, sempre i quan es trobi una partida en el pressupost d’aquest 
exercici o de l’any 2016. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, mostra la seva conformitat i fa constar que es tracta d’una petició de 
l’any 2012. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, també diu que està d’acord. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
- Instar l’equip de govern perquè instal·li, a la Colònia de Sant Pere, una parada de l’autobús que 
possibiliti als nins i nines que esperen el transport, aixoplugar-se del mal temps els dies que la 
climatologia és adversa. 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA, relativa a la 
modificació de la clàusula 2g del contracte del “servei de programació i la projecció de pel·lícules 
cinematogràfiques i projeccions audiovisuals al teatre Municipal d’Artà” 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció que, copiada literalment, diu: 
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<<Vist l’expedient de contractació número 1/2015 per l’aprovació de l’expedient de contractació i plecs 
relatius al “servei de programació i la projecció de pel·lícules cinematogràfiques i projeccions 
audiovisuals al Teatre Municipal d’Artà”, aprovat en la JGL de dia 23 de gener de 2015. 
 
Vista la contractació per part de la JGL de l’empresa Visamar Exhibició Cinematogràfica SL, del dia 20 
de febrer de 2015. 
 
Vist que la clàusula 2g del plec de prescripcions tècniques en què s’hi estableix, literalment, que “El 
nombre de pel·lícules o emissions de contingut cultural previstos és de 25 anuals (aproximadament). 
Les dates de projecció es determinaran conjuntament amb l’equip tècnic del teatre en funció de la 
programació del teatre. Totes les projeccions s’efectuaran preferentment en diumenges i/o festius i en el 
cas de les pel·lícules doblades es prioritzarà la llengua catalana sempre i quan sigui possible, tenint 
l’equip tècnic de la fundació o el que la regidoria corresponent pugui anomenar en un futur la potestat 
unilateral de sol·licitar-la. Les projeccions que s’hagin de realitzar en dissabtes o en dies feiners 
s’hauran d’acordar per ambdues parts.” 
 
Vist que gairebé tots els grups polítics, en llurs programes electorals, defensen la llengua catalana per tal 
d’eixamplar-ne l’ús i la presència; i que l’equip de govern, concretament en el seu acord de govern, 
tenen un apartat, en l’Annex I, referit a la llengua catalana com a element cohesionador de la nostra 
societat. 
 
Vist que els darrers anys hem vist que l’atac a la llengua i la reducció de la seva presència han estat 
obstacles pel desenvolupament d’aquesta llengua. 
 
Vist que la presència de la llengua catalana en el cinema és de cada cop més reduïda i calen esforços per 
part de l’administració pública per restituir aquest endarreriment, 
 
Per tot això, l’equip municipal d’Unió Independents d’Artà presenta al Ple de l’Ajuntament el següent 
 
Acord 
 
Instar l’equip de govern perquè tramiti, a través de l’òrgan corresponent de contractació, una 
modificació de la clàusula 2g del contracte del “servei de programació i la projecció de pel·lícules 
cinematogràfiques i projeccions audiovisuals al Teatre Municipal d’Artà” per tal que quedi redactada de 
la següent forma: 
“El nombre de pel·lícules o emissions de contingut cultural previstos és de 25 anuals (aproximadament). 
Les dates de projecció es determinaran conjuntament amb l’equip tècnic del teatre en funció de la 
programació del teatre. Totes les projeccions s’efectuaran preferentment en diumenges i/o festius. En el 

cas de les pel·lícules doblades, sempre que una pel·lícula tengui una còpia en llengua catalana, s’ha 

d’exhibir en aquesta llengua. Les projeccions que s’hagin de realitzar en dissabtes o en dies feiners 
s’hauran d’acordar per ambdues parts.”>> 
 
El batle diu que l’Ajuntament ha estat sempre un model en la defensa de la llengua catalana; explica que 
en aquest contracte es va donar prioritat a que la gent d’Artà tingués cinema. 
Opina que amb aquesta clàusula proposada per UIA no hagués cap empresa que es presentés.  
Reitera que considera important que Artà tengui cinema. 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació, diu que el PP mira la qualitat. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que votarà en contra de la moció. Explica que és un contracte amb 
una empresa amb ànim de lucre; es tracta, diu, de fer una proposta complementària d’aquesta 
programació. 
A més, diu que es tracta d’un contracte de fa poc mesos i es necessita un acord mutu. 
Opina millor fer una proposta alternativa 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que és possible modificar un contracte que suposarà una quantia 
econòmica superior. 
Diu que no està d’acord en fer una proposta alternativa. Veu molt clara la proposta, Finalment, diu que 
és voluntat política el fer-ho. 
 
El batle explica que el contracte és per a quatre anys i anava al màxim del límit per fer un procediment 
negociat. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que no els pareix lògic el refer acords que s’han fet ja. 
Opina que  s’ha aprovat un contracte per la Junta de Govern Local, sense l’acord del ple i ara, en canvi, 
s’ha de dur a aprovació del ple. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica que aquest punt es va aprovar en la Junta de Govern Local pel 
vot de qualitat del batle. 

Els reunits, per 5 vots a favor (UIA), 7 vots en contra (PI, PSOE i AA) i 1 abstenció (PP), no aproven la 
moció per manca de quòrum en la votació. 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA, relativa a netejar les 
platges i cales no incloses en el contracte de neteja i recollida de residus 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció que, copiada literalment, diu: 
 
<<Durant l’estiu l’afluència de públic a la costa artanenca es multiplica de forma exponencial, el que 
suposa un augment dels residus i dels fems que es generen. 
Segons el contracte que l’ajuntament té amb l’empresa de recollida de residus i neteja viària, aquesta té 
l’obligació de netejar les platges durant 21 jornades parcials a les platges de Cala Torta, Cala Mitjana i 
Sa Canova (segons la modificació del contracte que es va fer en el plenari de 24 de febrer de 2015), el 
que possibilita que a aquestes zones, la neteja hagi millorat respecte dels anys anteriors en què no hi 
havia servei. 
Però també és cert que aquest augment de visitants es produeix a altres zones de la costa artanenca, com 
ara Cala Tono, Ca los Camps, Es Canons, Caló dels Ermitans, na Clara, es Caló o les cales de Betlem, 
entre d’altres. I aquestes, no disposen del servei de neteja, de manera que durant els mesos d’estiu 
aquestes zones acumulen brutor sense que ningú no hi faci res, donant una imatge que no és la que 
volem del nostre municipi. 
 
Per tot això, l’equip municipal d’Unió Independents d’Artà presenta al Ple de l’Ajuntament el següent 
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Acord 
 
- Instar l’equip de govern perquè, amb els recursos propis, com ara amb la brigada o amb voluntariat, 
netegi les platges i cales que no estan sota l’obligació contractual de l’empresa de neteja viària i 
recollida de residus. 

La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que ella votarà a favor de la moció, ja que ha modificat un punt de 
la moció, tal com es va acordar en la Comissió Informativa; a pesar, que considera que és una moció 
petita en relació a allò que es necessita. Explica que l’Ajuntament té una brigada molt petita.  
Demana corresponsabilitat de l’oposició i que no el diguin que hi ha qualque bossa en qualque platja. 
Diu que manca un reglament de participació que reguli aquest tipus de jornades de neteja. 
Demana compromís, ja que troba que és una feina i que és molt complicada; i, més, amb la brigada que 
compta l’Ajuntament. 
 
El portaveu del PP, Sr. Llitears, diu que ell ha xerrat de la neteja en moltes d’ocasions i que votarà a 
favor de la moció. 
 
Els reunits, per unanimitat, acorden: 
 
- Instar l’equip de govern perquè, amb els recursos propis, com ara amb la brigada o amb voluntariat, 
netegi les platges i cales que no estan sota l’obligació contractual de l’empresa de neteja viària i 
recollida de residus. 

 
A continuació, el batle  diu que hi ha que tractar 1 moció, que no hi figura en l’ordre del dia, que s’ha de 
votar la seva inclusió i que s’ha de debatre, si n’és el cas. 
 
M1- Aprovació, si s’escau, de la moció que presenta l’Equip de Govern Municipal referent a la 
proposta de declaració institucional de sol·licitud al Govern de l’Estat, que retiri el recurs 
d’inconstitucionalitat contra la Llei de Comerç 
 
A continuació, els reunits, per unanimitat, voten la  urgència i la seva inclusió en l’ordre del dia. 
 
Seguidament, la regidora delegada de les àrees de Medi Ambient i Patrimoni, llegeix la moció que, 
copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
El passat divendres 17 de juliol, el Consell de Ministres va decidir recórrer davant el Tribunal 
Constitucional la Llei autonòmica de comerç de les Illes Balears, malgrat el consens polític, social i 
econòmic existent pel que fa a la regulació de les activitats comercials a la nostra illa, que per la seva 
condició han de ser abordades de manera diferent a la península, pel bé de la protecció del teixit 
comercial local i de proximitat, element generador de riquesa i dinamitzador de les nostres ciutats i 
pobles. 
 
El Parlament de les Illes Balears considera que aquest recurs és un atac al nostre teixit comercial, que a 
més a més deixa en una situació d'inseguretat jurídica la realitat comercial de la nostra Comunitat, ja 
que la suspensió de determinats articles de la Llei autonòmica pot suposar, entre d'altres, un efecte crida 
a la instal·lació de més grans superfícies comercials. Al parer d'aquest Parlament, allò que ha dut a 
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interposar aquest recurs no té res a veure amb el bé comú, i sí en canvi amb l'interès particular de 
determinats sectors del poder econòmic. 
 
Per aquests motius, es proposa el següent 
 
ACORD: 
 
L’Ajuntament d’Artà sol·licita al Govern de l'Estat la retirada del recurs d'inconstitucionalitat contra la 
Llei de Comerç, i insta el Govern autonòmic a promoure un front comú de la societat illenca i els agents 
econòmics per a la defensa activa del petit i mitjà comerç.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, mostra la seva conformitat. Sol·licita incloure un nou punt en la 
moció de trametre la seva remissió al Govern Balear i al Govern de l’Estat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
Els reunits, per 12 vots a favor (PI, PSOE, AA i UIA) i 1 abstenció (PP), acorden: 
 
1. Sol·licitar al Govern de l'Estat la retirada del recurs d'inconstitucionalitat contra la Llei de Comerç, i 
insta el Govern autonòmic a promoure un front comú de la societat illenca i els agents econòmics per a 
la defensa activa del petit i mitjà comerç. 
 
2.- Trametre aquest acord al Govern Balear i al Govern de l’Estat. 
 
10. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig i juny de 2015 i de dia 20 
de juliol d’avocació i d’atribucions de delegacions del batle i dels regidors/ores 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig i juny de 2015 
i de dia 20 de juliol d’avocació i d’atribucions de delegacions del batle i dels regidors/ores. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
11. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que UIA  ha presentat escrits de precs i preguntes, el qual es llegeix a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
 
PRECS 
 

- Pregam que revisin la informació que apareix als panells informatius que hi ha a les platges. Per 
exemple, a Ca los Camps, s’informa que hi ha torre de vigilància, i no n’hi ha. Igualment, a la 
informació de què ha de fer la gent amb els residus, hi ha faltes d’ortografia. 

 
Resposta: Es revisarà, hi ha una sèrie d’incorreccions, s’està treballant en la correcció de les faltes i 
amb la informació; també comentar que en el tema de residus, estem preparant informació més clara 
que la que hi ha. 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que hi ha més coses que s’han detectat, com el tema de l’accés 
dels animals a les platges que, no està bé perquè incompleix una normativa, l’ordenança municipal 
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que permet l’accés a les platges; i, també la localització d’alguns d’aquests panells ja s’ha 
comunicat a l’empresa que els canviï, perquè estan damunt de sistemes dunars i també dir que el 
que se refereix a la torre de vigilància, pot ser que la senyalètica dóna a qualque error 
d’interpretació, però realment en Ca los Camps, a pesar que hi posa torre de vigilància, també posa 
zona no vigilada, considera que a lo millor és una llegenda poc afortunada, però no és 
responsabilitat de l’Ajuntament. 
 
- Pregam que instin al propietari del solar de “Ses Romeres” al carrer Clota, al Barri de na 

Carretó, a que el netegin, ja que és una greu amenaça d’incendi l’estiu, ja que està totalment 
abandonat. Igualment, per evitar la gran presència de rates al carrer, provinents d’aquest solar, 
pregam s’insti als propietaris perquè també el tanquin. 

 
Resposta: D’acord. 
 
- Pregam que s’insti al propietari o propietaris del solar o solars del carrer Ciutat, a l’entrada del 

poble, a que els tanqui correctament. És l’entrada del poble i dóna una imatge feréstega. A més, 
també té accés al carrer Almudaina, per on hi passen molts de turistes que aparquen al pàrking 
d’allà, augmentant aquesta mala imatge que donen. A més, i tal volta sigui el més important, els 
veïns de la barriada pateixen les conseqüències de l’abandonament d’aquests solars. 

 
Resposta: Si no vaig errat, al costat del carrer Almudaina, s’ha fet un arreglo important, en quant a 
una petita paret; de totes maneres, s’hauria de fer el mateix en tots els solars en mal estat. 
 
- Pregam revisin el funcionament del semàfor del carrer de Costa i Llobera, ja que provoca unes 

retencions de trànsit insuportables, tan pels turistes i visitants com pels veïns i veïnes, 
especialment els dimarts. 

 
Resposta: Estem totalment d’acord, no l’han regulat bé. 
 
 

PREGUNTES 
 
INFRASTRUCTURES 
 

- Qui ha arreglat l’accés a Cala Mitjana? 
 
Resposta: Només s’han tapat dues zones que, pels clots que hi havia, feia molt perillós el seu accés, 
lo ha fet l’Ajuntament per raons de seguretat. 
 

o Ha aportat qualque diner, l’ajuntament? 
 
Resposta:  Ha costat unes hores de màquina, encara no tenim la factura. 
 
o S’ha fet algun projecte? 
 
Resposta: No. 
 

- Quant ha costat tota l’obra de Ca los Camps? Pregam que reclameu a Demarcació de Costes 
l’import de les obres, ja que és competència seva. 
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Resposta: 14.069, 47 €. 
Si es reclamarà a quin correspongui. 
 
- Dia 13 de juliol, una veïna del carrer Abeurador, va sol·licitar una revisió de la senyalització del 

carrer Abeurador amb Son Servera. Ho motivava perquè els vehicles no respecten la 
senyalització canviada i que això provoca retencions innecessàries. Què li heu contestat?  

 
Resposta: És una reclamació que va anar directament a policia, que no havia vist i encara no s’ha 
contestat. Férem el seguiment. 

 
FESTES 

- Segons ens han dit membres de la comissió de festes, el batle va dir que no hi hauria limitació 
de pressupost i que es podrien gastar el que volguessin, que agafarien els diners d’altres 
partides. De quines? 

 
Resposta: No se qui són aquests membres, però no han dit la veritat. 
 

o Si és així, demanam que es faci una modificació de crèdit i que tothom sàpiga d’on 
sortiran els diners que es gastaran de demés al pressupost assignat. 

 
Resposta: Si s’ha de fer alguna modificació, es farà sense cap problema. 
 

- Repartiren enguany el programa de festes els membres de la comissió, de forma voluntària? Per 
què? 

 
Resposta: No, no ho han fet, per falta de voluntaris. 
 
- Utilitzaran el bar de les amipas i els bars dels voltants de la plaça el tassons reutilitzables? 
 
Resposta: Si. 

 
 

EDUCACIÓ 
 

- Quina va ser la posició de l’ajuntament en el Consell Escolar per escollir nova directora a la 
Rosa dels Vents? 

 
Resposta: Donar suport a la posició de l’Amipa.  
 
- Tan poca importància donen a educació AA i PSOE, que deixen la regidoria en un partit que no 

esmenta ni una sola vegada la paraula educació en el seu programa? 
 
Resposta: El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que creu que no es tracta de donar  importància a 
una àrea o una altra, sinó de cercar equilibrar el pes de l’administració local entre els sets regidors 
que formen l’equip de govern. 
 
De totes formes, tal i com entenem el pacte, les àrees no estan enteses com espais tancats, sinó 
transversals de tota l’administració; es evident la importància que té educació per al nostre partit, 
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però també és evident que formen part d’un equip de govern on tots tenim clars la visió transversal 
dels distints serveis. Finalitza amb una pregunta: les àrees de policia, urbanisme, esports, joventut i 
festes, són importants pel grup Unió Independents d’Artà; el Sr. Alzamora contesta afirmativament. 
Perquè aquestes eren les que oferia al PSOE, per tant, jo crec que no es tracta de donar importància 
o no, sinó de repartir el pes de l’administració entre uns i altres. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu per al·lusions, que ells des del principi ja es varen plantejar la 
feina de manera transversal, no amb compartiments estancs i no entenc perquè venen ara aquests 
miraments amb fer feina amb el que ha estat el vostre soci de govern aquest quatre anys. 
 
Seguidament, la regidora Sra. Sureda, diu que com a persona responsable de l’àrea d’educació, per 
al·lusions, i com a membre del PI, també m’agradaria respondre a aquesta qüestió: 
 
El Pi si que xerrava d’educació dins el programa que es va repartir al municipi. Crec que durant la 
legislatura 2007/2011 jo mateixa vaig dur aquesta àrea i, hi va haver coses millorables però d’altres 
que es feien bé. Feim feina en equip i per això, estic convençuda que vostè, amb lo participatiu que 
és, no tendrà cap problema en ajudar a millorar aquesta i qualsevol altra àrea. 

 
PROMOCIÓ ECONÒMICA 
 

- Segons ens han comunicat, no es va autoritzar l’Artàpa a la plaça de Conqueridor perquè es 
podria perjudicar als restaurants. És cert? Per què es va autoritzar el sopar intercultural i no 
l’Artàpa? 

 
Resposta: T’han tornat a informar malament, crec que tendries que revisar aquestes fons 
d’informació, perquè no diuen la veritat completa. 
Perquè es va decidir entre tots i es va fer allà. 
 
- Han pagat totes les empreses que estan ocupant la via pública la taxa corresponent?  
 
Resposta: S’està fent feina, hi ha moltes a revisar. 
 
- S’han fet revisions i inspeccions? 
 
Resposta; Si, s’han fetes. 
 
-  Quantes?  
 
Resposta: 20 i no totes, però les dels bars i restaurants. 

 
 
INTERIOR 
 

- Es va acompanyar, amb el vehicle de protecció civil de l’ajuntament, a un membre de protecció 
civil al moll d’Alcúdia perquè anés, amb caràcter particular, a les festes de Sant Joan de 
Ciutadella? 

 
Resposta: No tenim constància, si voltors teniu constància d’aquest fet, està bé que ho denuncieu 
allà on pertoqui. 
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- Ens consta que des de la D.G. de Transports del Govern Balear, han posat en coneixement 

vostre que hi ha una sèrie de vehicles que feien transport de viatgers sense autorització, de taxis 
il·legals. Concretament es denunciaven dos vehicles que pertanyien a Artà, 

 
 

o S’ha esbrinat de qui són? 
 
Resposta: Un d’ells tenia matricula alemanya i, per tant, no tenim accés a la base de dades 
de trànsit per esbrinar la propietat i l’altra pertany a una empresa de Madrid. 
 
o S’ha comunicat a la D.G. de Transports la propietat d’aquests vehicles? 
 
Resposta: No es demanen aquesta informació, a més tenim constància que ells ho saben. 
 
Retira la pregunta següent: 
 
o S’ha sancionat als propietaris? 
 

 
MEDI AMBIENT 
 
Post al facebook del PI (11/07/15) 
“Primera reunió amb l'empresa encarregada de la neteja i ben prest veurem els primers resultats, 

campanya per eliminar herbes, canvi de les bufadores mecàniques per elèctriques i ampliació de zones 

amb neteja manual enlloc de passades de màquina, evitant renous, millorant els detalls i disminuint 

consums energètics. Bona feina del nostre company Manolo Rocha a la regidoria de manteniment, 

neteja i infraestructures.” 

 
- En què consistirà la nova campanya per eliminar herbes, si tanmateix el contracte obliga a la 

seva eliminació, en el punt 3.5 de neteja viària del plec de prescripcions tècniques, com a feina 
“contínua i integrada en les tasques dels mateixos operaris”? 

 
Resposta: No diu que sigui nova, el que hem fet es demanar que es faci, cosa que no estim segurs 
que es fes anteriorment. 
 
A canvi de què, l’empresa de neteja, canviarà les màquines mecàniques per elèctriques?  
Què li suposa aquest canvi a l’ajuntament? Quan dureu aquests canvis al plenari? 
-  

 
Resposta: Els canvis, una vegada informats pels tècnics, aniran a aprovació de ple properament. 

 
- A canvi de què, l’empresa de neteja, canviarà fer les zones netes de forma manual enlloc de 

passades a màquina? 
Què li suposa aquest canvi a l’ajuntament? On són l’informe tècnic i econòmic que avalin el 
canvi? Quan dureu aquests canvis al plenari? 
 
Resposta: la mateixa resposta que en la pregunta anterior. 
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- Per què tots aquests canvis no passen per plenari abans de fer-los públics a un perfil de facebook 
i al compte d’un dels socis de l’equip de govern (PI)? 

 
Resposta: Només ens faltaria que no poguéssim publicar en el perfil de facebook el que creiem, el 
que fem o aquella feina que volen fer per endavant. 

 
 
PARTICIPACIÓ I TRANSPARÈNCIA 
 

- Creu el regidor que l’enquesta feta a la web de l’ajuntament sobre l’elecció del dia festiu de 
2016, així com està plantejada, no deixa coixa la participació, ja que la ciutadania no ha tengut 
la possibilitat de fer propostes per l’elecció d’aquest dia, sinó que ha vengut ja determinat? 

 
Resposta:Estam d’acord, diu el portaveu del PSOE, que tot es pot millorar i que sempre es pot fer 
una passa mes, el que s’ha intentat es donar sortida a un escrit que va entrar aquí, en l’Ajuntament, 
el passat dia 28 d’abril que, no s’havia contestat i que, segons m’han informat es va deixar damunt 
la taula en dues ocasions. Per tant, el que hem intentat es donar-li sortida en quinze dies, des del dia 
13 de juny que varen entrar a formar part de l’equip de govern, en el mes de juliol varen iniciar el 
procés i en quinze dies varen tenir el resultat. Crec que tècnicament hem donat una passa i, 
evidentment, hem queden moltes per fer. De totes formes, jo li estenc la ma, per fer feina junts des 
de participació ciutadana i des de l’organisme on vostè està per fer un reglament de participació 
ciutadana, tal i com vostès diuen que ho faran o ho iniciaran dins el mes de setembre; jo no som tant 
ambiciós, però intentaré que el d’Artà estigui en el mes d’octubre. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que pot ser és una petita passa, però s’ha intentat la suplantació 
d’identitats que, ja va passar en alguna consulta que va ser plantejada per l’Ajuntament. També dir 
que estam treballant en el que serà el nou reglament de participació ciutadana i que, en vint dies que 
du aquest equip de govern, a vegades es demanen coses que en quatre anys tampoc s’havien fet. 
 
- No creu que així com s’ha plantejat, no s’ha facilitat la participació de tota la ciutadania, ja que 

no tothom té accés a internet? 
 
Resposta: L’escrit de presentació de l’enquesta diu textualment: “ A més les persones que no 
tenguin accés a internet i vulguin votar ho podran fer a l’OAC de Ca’n Solivelles i a la biblioteca de 
la Colònia de Sant Pere.” 
Aquest escrit ha estat publicat en la pàgina web de l’Ajuntament, en la revista Bellpuig i també s’ha 
donat informació a través de Ràdio Artà. 
 
- Ho troba bé el senyor regidor de Participació ciutadana, que els canvis de neteja s’efectuïn sense 

haver passat per Ple? És aquesta la transparència què defenseu? – Trobeu correcte que el PI 
publiqui canvis de contracte en el seu perfil de facebook quan encara no s’ha tractat 
oficialment? 

 
Resposta: Com s’ha explicat abans, és una declaració d’intencions d’un partit polític i que s’haurà 
de consensuar amb la resta de partits polítics d’aquest equip de govern i que després es debatrà en el 
plenari, ja que la modificació d’aquest tipus de contracte han de passar forçosament per plenari. 
 
– Ho troba bé la vostra assemblea, Sra. Aina Comas, que els canvis de neteja s’efectuïn sense 

haver passat per Ple? És aquesta la transparència què defenseu? Trobeu correcte que el PI 
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publiqui canvis de contracte en el seu perfil de facebook quan encara no s’ha tractat 
oficialment? 

 
-  
 
Resposta: Ja s’ha dit que no s’ha plantejat cap modificació de contracte que no hagi passat per 
plenari, que en quant a modificacions verbals de contractes en el passat hi ha molt que dir, com la 
rescissió unilateral per part de Melchor Mascaró amb Deixalles per la recollida d’una fracció de 
residus i també alguns membres de nostra agrupació ja varen impulsar una auditoria per 
incompliments en l’anterior concessió. No passeu pena que, si noltros estam aquí, aquest tipus de 
canvis en un contracte, passaran per un plenari, evidentment.  
 
- Per què algunes decisions referides a les festes s’han pres al marge de la comissió de festes?  
 
Resposta: No compartim alguna de les decisions que s’han presses, dit això, voldria aclarir que tal 
volta l’arrel d’aquest problema és la insuficient reglamentació d’aquests tipus de comissions, cosa 
que intentarem solventar amb un reglament de participació ciutadana. 
També el que em sorprèn  que hagi un reglament de comissió de festes que no hagi passat per cap 
plenari, perquè els distints grups polítics ho puguin conèixer i debatre en la sessió plenària per a la 
seva aprovació. 
 
 

o Com incentivareu, idò, la participació que heu malmès amb les decisions preses al 
marge d’una comissió participativa? 

 
Resposta:No estic d’acord, diu el portaveu del PSOE,  que s’hagi fet malbé, el que sí estic 
d’acord és que hem de fer feina amb un reglament de ciutadana que neixi de la participació i 
que acabi en el consens de les forces polítiques i de tota la ciutadania. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que no vol ser tan repetitiva però els mecanismes de 
participació ciutadana han brillat per la seva absència en els darrers anys i me sembla ara tot 
fora de lloc el plantejar aquest tipus de qüestions 

 
 
URBANISME 
 

- S’ha sol·licitat un informe de legalitat urbanística de les edificacions que hi ha a la finca de sa 
Canova, que ja s’havia demanat el 2009. En quin termes s’ha realitzat, l’informe?  

 
Resposta: No s’ha fet l’informe, una vegada estigui fet vols ho trametem. 
 
S’ha comprovat la propietat efectiva de les parcel·les, ja que estaven en litigi i pendents de 
sentència?  
 
Resposta: S’està fent feina. 
 
: 

TEATRE 
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- Per què no es va convocar, abans de la constitució del nou consistori, un Patronat de la Fundació 
del Teatre per aprovar l’acta pendent, perquè l’aprovessin, si s’esqueia, els patrons que hi 
participaren? 

Resposta: Aquí tenim un dubte, no se si aquesta pregunta no l’ha hagués pogut fer abans d’acabar la 
legislatura i s’hagués solventat el problema o si s’han donat compta després i és una errada que 
l’haurem d’arreglar. 

ESPORTS 
 

- Com està la redacció del nou plec?  Es mantenen els termes en què s'havia iniciat o se canvien? 
Qui el redacta, actualment? 

 
Resposta: La tramitació està en procés. La redacció no s’ha iniciat i es redactarà quan s’hagi fet 
l’anàlisi de les necessitats 

 
Finalment, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que vol donar el 100 dies de cortesia a l’Equip de 
Govern i, per això, no ha presentat escrit de precs i preguntes. 
Seguidament, els desitja unes bones festes patronals 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 


